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Referat 5/E21 fra 
Studienævnsmøde KunST 

Onsdag den 10.11.2021 
Kl. 08.30–11:30 

Comwell Rebild Bakker 
  

Medlemmer:  Init.: Til stede: Afbud: 
VIP:    
Stine Lindahl Jacobsen (MT) (næstforperson) SLJ X  
Jens Anderson-Ingstrup (MT) JAI X  
Mads Walther-Hansen (M) MWH X  
Anders Bonde (M) ABO X  
Line Marie Bruun Jespersen (KT) LMBJ X  
Markus Löchtefeld (KT) ML  X 
Studerende:    
Daniel Loke Lynge Thøgersen (M) (næstformand) DLLT X  
Alexander Bie (M) ABI X  
Karen Bjørnskov Christensen (MT) KBC  X 
Jesper Thiemer Hansen (KT) JTH  X 
Matias Gaarde (KT) MG  X 
VIP-suppleanter:    
Bolette Daniels Beck (MT) BDB  X 
Observatører:    
Elsebeth Bækgaard (KT) (sekretær) - referent EB X  
Kirsten Christensen (MT) KC X  
Connie Rørbæk Christophersen (M) CRC X  
Tom Nyvang (Inst.) TN X  
Winnie Ritterbusch (Inst.) WR  X 
Lotte Brunø (Inst.) LB  X 
Anders Eskildsen (M) AE X  
Rasmus Grøn (KT) RG X  
Studenterstudievejledere:    
Karoline Amaryllis Forshei Nielsen (MT) KAFN  X 
Signe Skau Pedersen (MT) SSP  X 
Mads-Ole Østergaard Nielsen (M) MØN X  
Line Krogh Sommer (KT) LKS  X 
Anne-Kathrine Søndergaard Møller (KT) ASM  X 
 
Ad 1 Godkendelse af dagsorden 
 
Dagsorden godkendt.  
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Ad 2 Nyt fra studienævnsforperson: 
 

a. SO ændringer 
b. Studieledermøde (Bilag 2b) 
c. Studierådsmøde (Bilag 2c) 
d. Møde med central studievejledning (Bilag 2d) 
e. Sammenlægning af censorkorps (Bilag 2e) 
f. Digital Formidling opfølgning 
g. Uddannelseszoom og Læringsbarometer 
h. Identifikation af forsinkede studerende E21 

 

a.  Der er foretaget mindre justeringer i studieordningerne på KT og MT. På musik har fag-
udvalget brugt tid på at forenkle KA-valgfag. Studieordningerne er sendt til godkendelse. 

b.  Digitale læringsmål, kvalitetssikring, censorkorpsreform var blandt emnerne på mødet. 
Der henvises til referatet. 

c.  Timepolitik, 10% udflytning/reduktion af studieoptag, plan for pædagogisk-didaktisk 
kompetenceudvikling, studieaktivitetsmodellen, Heltid på Deltid, digital undervisning, stu-
derendes trivsel, og læringsbarometer var på dagsordenen. Der henvises til referatet. 

d.  Der har været afholdt møde med den centrale studievejledning, hvor de præsenterede 
hvad de kan tilbyde.  

e.  Det er besluttet, at de små censorkorps skal samles, hvorved Musik og MT nu er i 
samme censorkorps. Sammenlægningen er gældende fra 1. april 2022. AU står for sekre-
tariatsbetjeningen. 

f.  Der skal kigges på om der skal ske noget i forårssemestret. Arbejdet skal dog foregå i 
2021 – ellers kan vi ikke få timer for det. Det har dog været vanskeligt at få møde i stand.  

g.  Antal konfrontationstimer, som de studerende har, registreres herefter i uddannelses-
zoom i forb. m. timeregistrering. Der opfordres kraftigt til at de studerende besvarer den 
survey, de vil modtage i deres e-Boks (læringsbarometer). Midler tildeles nemlig pba. be-
svarelserne.   

h.  Der er trukket data på forsinkede studerende i E21, som er blevet sendt til fagudvalg 
mhp evt. indkaldelse til samtale. Alle tre studier har gennemgået listen og er i kontakt med 
alle studerende i forvejen. 

 
Ad 3      Nyt fra Instituttet, fagudvalg og studiesekretariaterne 
 
Instituttet:  
Budgettet for næste år og året efter ser stramt ud, men vi redder os igennem på en 
anstændig måde. 
Der arbejdes med politikker på områder, hvor vi hidtil har haft ”plejer” ift. 
personaleadministration (timepolitik).   
Der gives mulighed for SN til at kommentere på planen for pædagogisk-didaktisk 
kompetenceudvikling. Den nuværende version vil blive opdateret. 
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Fagudvalg: 
MT: Det er oplagt at studenterstudievejlederne laver noget på tværs ift. SoMe.  
Musik: Der er blevet arbejdet med SO-ændringer. Der planlægges en ny begivenhed: En 
kandidat-seminardag som er åben både for KA- og BA-studerende og andre studerende 
under SN. Vi arbejder med profileringsfag i 3 semestre i træk, som vi gerne vil vise frem.  
KT: Vores studenterstudievejleder har sagt op og videregivet SoMe strategien til de nye 
studievejledere. 
 
Sekretariater: 
MT: Der arbejdes med RES. 
Musik: Planlægning af eksaminer. 
KT: Evalueringsskemaer på vej ud. 
 
Ad 4 Nyt fra studenterrepræsentanter og studenterstudievejledere 
 
Musik: Der er lavet en fb-gruppe på tværs af KunST, og der er ved at komme mere 
aktivitet i gruppen. Der er lavet fælles festudvalg og der er planer om fælles kunstcafe, 
torsdagscafe, workshops etc. 
Studievejlederne oplever at der kommer færre studerende. Døren blokerer gangen når 
den står åben. Det ønskes undersøgt om der kan isættes en glasdør i stedet. 
Studievejledere har været på kursus i feel-good universet (eksamensangst) og fik gode 
værktøjer og en App, som der kan henvises til. 
Der kan afholdes kursus i studievejleder-regi i eksamensangst for det studerende, som 
ønsker det. Musik tager initiativ og invitere de øvrige studievejledere.   
 
Ad 5 Semesterevaluering F21: 
  

a. Musik (Bilag 5a) 
b. Musikterapi (Bilag 5b) 
c. Kunst og Teknologi (Bilag 5c) 

 
SLJ oplyste, at FU og sekretærer har diskuteret årshjulet og fremadrettet kommer 
semesterevaluering på i oktober/marts og modulbeskrivelser i december/juni. 
 
a. Foråret var præget af Corona, hvilket evalueringerne bærer præg af. Vi er 

opmærksomme på, at der kan være noget omkring trivsel og læringsudbytte på de 
semestre. 
Der er en problemstilling omkring deltidsundervisere, som ikke følger praksis med at 
introducere til SO, formelle rammer m.v. Det tilføjes som et punkt i handleplanen, at 
der skal bruges mere tid på koordinering af de mange eksterne, hvilket kræver tildeling 
af ressourcer. 

 
b. Online-undervisning i praktiske fag har ikke været optimal. Vi vil gerne finde ud af hvad 

der virker og hvad der ikke virker online, og der er igangsat en undersøgelse heraf. 
Bibliotekskursus var ikke vellykket.  
Der er kritik af gruppesupervision (Corona-relateret).  
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Lav svarprocent måske også grundet Corona. 
De studerende må gerne henvende sig til EB omkring evalueringsskemaet. 

 
c. Online-undervisning er ikke vejen frem på KT. Evalueringerne er præget af Corona 

(f.eks. gruppedannelse). Der er fokus på organisering af semestret ift. en jævn 
fordeling af arbejdsbyrden. 

 
Semesterevalueringen for F21 blev godkendt. 
 
Ad 6 Studiemiljøevaluering F21 - handlingsplaner: 
  

a. Musik (Bilag 6a) 
b. Musikterapi (Bilag 6b) 
c. Kunst og Teknologi (Bilag 6c) 

 
a. Svarprocenten!  

Der er en generel problemstilling omkring loungen – der er ikke plads til alle 
studerende. Der er ønske om lokaler med bedre akustik end i 445 til kor.  
Der er lavet taskforce, som har gang i en proces mhp udsmykning af vægge. 
Arbejdsgruppen søger penge og vil komme med et forslag, som sendes forbi FU-
studenterrepræsentanterne.  
Det store optag giver lokalekapacitetsproblemer. 

 
b. Det er desværre ikke muligt med grønne planter. Der ønskes udsmykning af vægge 

(som a.) Der er mangel på siddepladser/borde i loungen (som a.)  
Stolene larmer – de mangler filtdupper. Der ønskes flere knagerækker ønskes. 
HUSK: Brug AAU Building Support App: https://www.its.aau.dk/app/aau-building-
support/ 

 
c. Der er brug for udskiftning af møbler. LMBJ/RG har haft walk and talk med CAS, men 

der er ikke sket mere siden. Indretningsarkitekten vil lave et forslag til indretning af 
lokaler, gruppearbejdspladser og vægge.  

 Ift. det psykiske studiemiljø er det tydeliggjort hvilke kanaler, de studerende kan 
henvende sig til. Der appelleres til en anerkendende tone. 

 
Studiemiljøevalueringen for F21 blev godkendt. 
 
Ad 7 Uddannelsesevaluering F21: 

 
a. Musik  
b. Musikterapi (7b) 
c. Kunst og Teknologi (Bilag 7c) 

 
 
a. Der var få respondenter – men overvejende tilfredshed. Kun 1 ud af 4 forventer at 

fortsætte på KA. FU er opmærksom på problemstillingen og arbejder med SO-
ændringer.  

 

https://www.its.aau.dk/app/aau-building-support/
https://www.its.aau.dk/app/aau-building-support/
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b. Der udtrykkes ros og at de studerende har fået et bredt udbytte. 
 
c. Middel vurdering. Det har ikke være den mest harmoniske årgang, som har givet sig 

udtryk i en særlig kritikparat kultur blandt de studerende. Nogle studerende finder 
uddannelsen ustruktureret.  

 
Ad 8 Evaluering af studiestart E21: 
 

a. Musik (Bilag 8a) 
b. Musikterapi (Bilag 8b) 
c. Kunst og Teknologi (Bilag 8c) 

 
a. Opsummeringen er lavet af fagkoordinator og har ikke været omkring FU. Der ønskes 

klarere kommunikation omkring RUS-tur. Skemaet kom sent. Studiet er opmærksom 
på det, men der har bla. været sygdom i undervisergruppen. 
Der er ikke mange indsatser for studiestart på KA. FU vil diskutere dette med tutorer. 
PBL-introduktion er integreret i undervisningen. 

 
Bedre koordinering af RUS-arrangementer på tværs – studiestart på eget studie men 
nu også på tværs – kan vi få en VIP KunST studiestartskoordinator, så vi kan lave no-
get på tværs? Dette skal gøres i juni, så der plottes datoer ind, som er skemafri. 

 
b. For både BA og KA ønskes tidligere skema og pensumliste. De studerende har ikke 

krav på at få skemaet tidligere end 14 dage før studiestart. Dette skal meldes ud – 
ligesom de studerende skal gøres opmærksom på at de er optaget på et 
fuldtidsstudie. 
God studiestart på BA. Tak til tutorer og VIP/TAP. 

 Evt. kan sociale arrangementer på KA overvejes. Ønske om opstartsbrev. Evt. gen-
tage studieaktivitetsmodellen. 

 
c. Generel tilfredshed. Ros til tutorer. Ønske om mere information om formelle forhold. Vi 

bestræber os på at gøre det tydeligt, hvem man skal gå til omkring forskellige ting. 
 
Evalueringen af studiestarten i E21 blev godkendt. 
 

Der var en diskussion af, om de studerende vil ”PB’elle”. Hvad gør vi hvis de ikke vil 
arbejde i grupper? Vi kan ikke tvinge dem og det kræver ikke en dispensationsansøg-
ning, men vi opfordrer kraftigt til det. Tutorerne kan også være med til at præge ift. 
gruppearbejde. 
 
Det har betydning for konfrontationstimer, hvis de arbejder alene. Der er ikke nok timer 
til vejledning. Det giver planlægningsmæssige problemer og er vanskeligt ift. eksterne 
partnere. 
 
Man er afhængig af andres deltagelse for at kunne gennemføre visse prøver under vo-
res SN. 
 
SN kan tage dette punkt op til diskussion på et senere tidspunkt. 
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Ad 9 Studiemiljøevaluering: 

Hyppighed og centralisering? 
Kvalitetsteamet indstiller, at der fremover kun laves studiemiljøevaluering i forårssemestret og at 
det foregår via fælles institut survey. 

 
Der var en diskussion af behovet for studiemiljøevaluering både forår og efterår og 
mængden af evalueringsskemaer, som de studerende skal udfylde. 
 
App’en skal bruges når det drejer sig om det fysiske studiemiljø. 
 
Studievejledning kan altid kontaktes ang. det psykiske studiemiljø og personlige sager bør 
ikke afvente en survey. Både VIP eller studenterstudievejleder kan kontaktes i de tilfælde 
og på studievejledernes hjemmeside bør ligge link til støtteaktører i øvrigt.  
 
Det blev besluttet, at vi kun kører studiemiljøevaluering i foråret jf. Kvalitet og Strategis 
procedure med omgående virkning. 
 
 
Ad 10 KunST-dag F22 og andre datoer på tværs 
 
SN-møde: 30. marts 9-12 inkl. frokost 
SN-møde: 15. juni 9-12 inkl. frokost 
 
Kunst og Teknologis udstilling: 10-12 maj 
 
12. maj kl. 14-16: Fælles KunST-dag  
 
Torsdagscafe: Hver anden torsdag 
 
17. marts: St. Patricks dag happening i frokostpausen på MT. 
 
 
Ad 11 Eventuelt  
 

Placering af valgfag skal fastlægges på næste møde. 

 

 

22.11.21 kl. 09.00-12.00 (Uddannelsesevaluering) - TEAMS 

15.12.21 kl. 08.00-09.00 – Godkendelse af semesterplaner/modulbeskrivelser TEAMS 


	Referat 5/E21 fra
	Studienævnsmøde KunST Onsdag den 10.11.2021

